
RM.0012.3.4.2023 

1 

 

P R O T O K Ó Ł   Nr  38/23 

z posiedzenia Komisji ds. Komunalnych, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska  

Rady Miejskiej w Czarnej Białostockiej w dniu 28 czerwca 2023 r. 

 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji, Andrzej Tracewicz. 

Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Czarnej Białostockiej przy  

ul. Torowej 14A. 

Obrady rozpoczęto o godz. 14:17, a zakończono o godz. 16:00. 

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 

 Andrzej Tracewicz – Przewodniczący Komisji, 

 Eugeniusz Ciuruk – członek Komisji, 

 Dawid Jurczewski – członek Komisji, 

 Tadeusz Malicki – członek Komisji, 

 Aneta Sobolewska – członek Komisji, 

 Kamil Tomaszewski – członek Komisji, 

 Jacek Chrulski – Burmistrz Czarnej Białostockiej, 

 Bogusława Wojtulewicz – Skarbnik Gminy, 

 Monika Rymarska – Sekretarz Gminy, 

 Anna Kułak - Dyrektor Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Czarnej 

Białostockiej, 

Lista obecności w załączeniu.  

 

 

Ad. 1)  

Otwarcie posiedzenia, zmiany w porządku obrad 

Przewodniczący Komisji ds. Komunalnych, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska - 

Andrzej Tracewicz, po otwarciu obrad Komisji stwierdził, że liczba obecnych Radnych na 

sali obrad zabezpiecza regulaminowe kworum do podejmowania prawomocnych uchwał  

i decyzji Komisji. Powitał wszystkich zebranych i poinformował o nagrywaniu obrad  

i późniejszym upublicznieniu zarejestrowanego dźwięku w Biuletynie Informacji Publicznej 

Gminy. 

Przewodniczący zaproponował, by zgodnie z wnioskiem Burmistrza, do porządku obrad 

wprowadzić zmianę polegającą na dodaniu dodatkowego punktu, pn. „Omówienie  
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i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zmianę porozumienia  

z Gminą Miasta Białystok dotyczącego powierzenia Miastu Białystok zadania w zakresie 

odzysku i unieszkodliwiania odpadów komunalnych”. Punkt ten ująć po omówieniu ostatniego 

projektu uchwały w bloku uchwał, czyli przed punktem spraw różnych. 

Komisja, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie przyjęła zaproponowaną zmianę (za – 6, 

przeciw – 0, wstrzymujących się – 0).  

Więcej uwag i zmian do porządku obrad nie zgłoszono. 

Porządek posiedzenia przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia, zmiany w porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu nr 37/23 z posiedzenia Komisji w dniu 10 maja 2023 r. 

3. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Czarnej Białostockiej wotum zaufania. 

4. Omówienie sprawozdania za 2022 rok, z wykonania budżetu Gminy Czarna Białostocka, 

sprawozdania finansowego oraz o stanie mienia komunalnego Gminy. 

5. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2022 

rok. 

6. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Czarnej Białostockiej za 2022 rok. 

7. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Czarna Białostocka na lata 2023 – 

2029. 

8. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powołania Zespołu 

opiniującego kandydatów na ławników do Sądu Okręgowego w Białymstoku i Sądu 

Rejonowego w Białymstoku. 

9. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Czarna Białostocka. 

10. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 

uchwały w sprawie ustalenia odpłatności, zasad korzystania i wynajmowania hali 

sportowej w Czarnej Białostockiej. 

11. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 

uchwały w sprawie ustalenia regulaminu Targowiska Miejskiego w Czarnej 

Białostockiej. 
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12. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zmianę 

porozumienia z Gminą Miasta Białystok dotyczącego powierzenia Miastu Białystok 

zadania w zakresie odzysku i unieszkodliwiania odpadów komunalnych. 

13. Sprawy różne (sprawy bieżące, korespondencja, oświadczenia i komunikaty).  

14. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

 

Ad. 2)  

Przyjęcie protokołu nr 37/23 z posiedzenia Komisji w dniu 10 maja 2023 r. 

Protokół Nr 37/23 z posiedzenia Komisji ds. Komunalnych, Porządku Publicznego i Ochrony 

Środowiska, z dnia 10 maja 2023 r., został wyłożony w urzędzie oraz przekazany Radnym 

pocztą e-mail. Uwag do protokołu nie zgłoszono. W głosowaniu jawnym protokół został 

przyjęty jednogłośnie (za – 6, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0).  

 

Ad. 4) 

Omówienie sprawozdania za 2022 rok, z wykonania budżetu Gminy Czarna Białostocka, 

sprawozdania finansowego oraz o stanie mienia komunalnego Gminy. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Czarna Białostocka za 2022 rok, sprawozdanie 

finansowe za ubiegły rok oraz informację o stanie mienia komunalnego Gminy za rok 

poprzedni – omówiła Bogusława Wojtulewicz – Skarbnik Gminy.  

W toku dyskusji uwag i wniosków Radni nie zgłosili. 

 

Ad. 3 i 5 - 12) 

Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały …. 

Komisja ds. Komunalnych, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska zapoznała się, 

omówiła i pozytywnie zaopiniowała (nie wnosząc uwag) n/w projekty uchwał przygotowane  

na najbliższą sesję Rady Miejskiej – 29 czerwca 2023 r.: 

 w sprawie udzielenia Burmistrzowi Czarnej Białostockiej wotum zaufania; 

 w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2022 rok; 

 w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Czarnej Białostockiej za 2022 rok; 

 w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Czarna 

Białostocka na lata 2023 – 2029; 
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 w sprawie powołania Zespołu opiniującego kandydatów na ławników do Sądu 

Okręgowego w Białymstoku i Sądu Rejonowego w Białymstoku – do Zespołu Komisja 

wskazała radnych: Eugeniusza Ciuruka i Kamila Tomaszewskiego; 

 zmieniającą uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Czarna Białostocka; 

 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie ustalenia odpłatności, zasad 

korzystania i wynajmowania hali sportowej w Czarnej Białostockiej; 

 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie ustalenia regulaminu 

Targowiska Miejskiego w Czarnej Białostockiej; 

 w sprawie wyrażenia zgody na zmianę porozumienia z Gminą Miasta Białystok 

dotyczącego powierzenia Miastu Białystok zadania w zakresie odzysku  

i unieszkodliwiania odpadów komunalnych. 

 

Ad. 13) 

Sprawy różne (sprawy bieżące, korespondencja, oświadczenia i komunikaty).  

Wnioski i pytania Radnych: 

Radny Eugeniusz Ciuruk zgłosił pilną potrzebę zamontowania monitoringu przy wieży 

widokowej nad zalewem Czapielówka. Wieża sukcesywnie jest niszczona.  

Odpowiedź Burmistrza Jacka Chrulskiego: Sytuacja na wieży jest znana. Otrzymaliśmy już 

dofinansowanie programu „Razem bezpiecznie” na rozbudowę monitoringu o 10 kamer  

(7 na terenie miasta i 3 kamery na terenie zalewu). Zakładaliśmy, że pierwsze prace 

rozpoczniemy w sierpniu. 

Radny Eugeniusz Ciuruk: Kiedy będą wystawione do sprzedaży działki pod budowę garaży 

przy ul. Fabrycznej (w miejscu byłej oczyszczalni)?  

Burmistrz wyjaśnił, iż teren po oczyszczalni nigdy nie był przeznaczony pod garaże. Mamy 

dwa tereny przeznaczone pod garaże. Pierwszy przy PSZOK-u, a drugi za terenem 

„Przedsiębiorstwa Komunalnego” w Czarnej Białostockiej, czyli za Biedronką, na górce. 

Wnioski można już składać, ale na pewno będzie przetarg. 

Radna Aneta Sobolewska, pytała czy Gmina skierowała już wniosek do Powiatu o miejsca 

parkingowe dla niepełnosprawnych przy kościele? 

Odpowiedzi udzieliła Zastępca Burmistrza Agnieszka Dyda: W dniu 21 maja br. skierowano 

pismo do Powiatowego Zarządu Dróg w Białymstoku. W odpowiedzi otrzymaliśmy 

informację, że zostanie powołana specjalna komisja, która określi zasadność wniosku.  

Radna Aneta Sobolewska pytała, co w sprawie budowy ul. Leśnej? 
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Burmistrz wyjaśnił, że został rozpisany przetarg na wykonanie dokumentacji projektowej  

w ograniczonym zakresie. Pojawiły się dwie oferty. Każda w granicach 90 tys. zł. Przetarg 

więc został unieważniony i zostanie rozpisany ponownie. 

Rada Aneta Sobolewska pytała o gaszenie oświetlenia ulicznego w nocy? Czy to już na stałe, 

czy na jakiś czas? Powinno świecić dłużej, przynajmniej w okresie wakacyjnym.  

Burmistrz odpowiedział, że od czasu kiedy zaczęliśmy gasić światła sygnał Pani Radnej jest 

dopiero drugim sygnałem, aby wznowić oświetlenie uliczne po godz. 23:30. Natomiast 

głosów, że powinno tak zostać na stałe mieliśmy kilkadziesiąt, a może kilkaset. Ludzie 

pozytywnie oceniają gaszenie światła po godz. 23:30.  

Radny Kamil Tomaszewski zgłosił, iż mieszkaniec ul. Łąkowej uskarża się na zalewanie jego 

posesji wodą opadową. Czy to może mieć związek z inwestycją gminną prowadzoną  

w okolicy? 

Burmistrz odpowiedział, że być może tak. Może to mieć związek z nawiezieniem okolicznych 

ulic. Mieszkańcy ul. Łąkowej budując swoje domy podnieśli teren, co spowodowało odpływ  

i zebranie się wody na terenie gminnym. Tereny tamte od zawsze były podmokłe, więc woda 

musiała się gdzieś zebrać. Rozwiązaniem jest wykonanie dokumentacji projektowej na 

wykonanie odwodnienia tego rejonu. Woda płynie z terenu bagien które w okolicy są.  

W planie miejscowym zakładano wybudowanie stawów mających tę wodę przejmować. 

Staramy się utrzymywać teren. Ostatnio były rowy wykoszone i udrożnione. Wybrano szlam 

z przepustów, do rowu wzdłuż ogródków działkowych. Tam rów przejmuje wodę i przez 

ogródki działkowe prowadzi do ul. Polnej, w kierunku pod torami, przez osiedle Zielone  

i odprowadza wodę do zalewu. Więc nie jest tak, że to woda z terenów gminnych zalewa 

posesje mieszkańców. Odwrotnie, to woda z podniesionych terenów mieszkańców zebrała się 

na działce gminnej, więc jak podnieśliśmy poziom terenu, to faktycznie pojawił się problem. 

Bez wykonania dokumentacji projektowej na wykonanie odwodnienia, tego problemu się nie 

rozwiąże. 

Radny Kamil Tomaszewski pytał, co w sprawie budowy ul. Młynowej? 

Burmistrz wyjaśnił, że postęp niewielki jest. Został złożony wniosek o wydanie decyzji ZRID 

i prowadzone są rozmowy, żeby bez zbędnej zwłoki procedować ten wniosek. Dokumentacja 

została przeanalizowana i wydano postanowienie. Zgłoszone uwagi do dokumentacji 

przekazano już projektantom, by ci jak najszybciej odnieśli się do tych uwag i wprowadzili 

konieczne zmiany.  

Radny Dawid Jurczewski wnioskował o przycięcie roślinności przy drogach w naszej gminie, 

a zwłaszcza przy znakach drogowych.  

Burmistrz zapewnił, że przy swoich drogach zrobimy, a o wykonanie przy drogach 

powiatowych zwrócimy się do Powiatu.  

Radny Kamil Tomaszewski wnioskował o wycięcie zakrzaczeń przy przystanku 

autobusowym na ul. Piłsudskiego (przy ul. Orzeszkowej). 
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Burmistrz wyjaśnił, że jest to stały problem, gdyż krzaki rosną na nieruchomości prywatnej. 

Przycinamy ile możemy.  

Radny Tadeusz Malicki pytał, co w sprawie dokumentacji projektowej na drogę w Wólce 

Ratowieckiej? 

Burmistrz odparł, że trudno podpowiedzieć na to pytanie, ponieważ jest to droga powiatowa, 

a działanie Powiatu nie do końca jest jasne i czytelne. Przykładem jest droga na Karczmisko, 

gdzie powiat i gmina umówili się na wykonanie dokumentacji projektowej na tę drogę, a nie 

ma pozwolenia wodno - prawnego i nie został złożony wniosek na pozwolenie ZRID. 

Inwestycja więc nie może być wpisana na listę, a to przecież warunek konieczny. Bez tych 

dokumentów, dokumentacja jest tylko kawałkiem papieru za który zapłaciliśmy, a pozwolenia 

nie będzie. 

Radny Andrzej Tracewicz pytał, co w sprawie utworzenia drugiej przychodni i przejęcia 

liceum?  

Burmistrz odparł, że Powiat terminy związane z przychodnią odkłada na późniejszy czas, po 

wyborach, więc nie mamy pewności jak się w Powiecie sprawy potoczą. Decyzje powinny 

zapadać w krótszym terminie, niż czyni to Powiat. Burmistrz stara się prowadzić rozmowy  

z osobami decyzyjnymi, ale dostrzega ewidentną opieszałość. Warto zastanowić się nad tym, 

by zamiast przeznaczać kilkaset tysięcy złotych na utrzymanie szkoły średniej (która nie 

należy do zadań gminy), lepiej tę kwotę przeznaczyć na opiekę zdrowotną, która jest 

zadaniem gminnym. Trzeba tylko znaleźć podmiot, który będzie kontraktował świadczenia  

w gminie, a Gmina za te świadczenia zapłaci. W najbliższy piątek Burmistrz jest umówiony  

z Dyrektorem Departamentu - Wydziału Spraw Społecznych w Białymstoku, który formalnie 

prowadzi te kwestie, by udzielił informacji merytorycznych, jak należałoby to zrobić.  

Na pewno musi powstać, i być zatwierdzony, program medyczny, podstawie którego takie 

działania można prowadzić. Jeżeli chodzi o szkołę średnią, to wiemy, że w drodze konkursu 

został już wyłoniony Dyrektor Zespołu Szkół.  

 

Burmistrz Jacek Chrulski poinformował Radnych, że Policja rozważa budowę posterunku 

policji w Czarnej Białostockiej. Zwrócili się więc do Gminy z zapytaniem, czy mamy na ten 

cel jakiś teren i możemy przekazać go bezpłatnie. Mamy nieruchomość przy ul. Mickiewicza, 

zaraz za budynkiem Urzędu Miejskiego (około 1400 m
2
) i możemy ją przekazać pod budowę 

posterunku policji w Czarnej Białostockiej. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

tę propozycję (za – 6 radnych, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0). 

Radny Dawid Jurczewski pytał, czy możemy zaprosić Komendanta policji? 

Burmistrz odpowiedział, że komendanci mają dużo obowiązków służbowych, ale spróbować 

możemy.  
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Ad. 14)  

Zamknięcie posiedzenia Komisji 

Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodniczący Komisji zamknął posiedzenie 

Komisji, dziękując uczestnikom za udział w obradach. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała Bożena Kucharewicz – Starszy inspektor ds. obsługi Rady Miejskiej  

i informacji publicznej. 

 

 Przewodniczący Komisji  

ds. Komunalnych, Porządku Publicznego  

 

 

Andrzej Tracewicz 

 

 


